
PROTOKÓŁ NR XLIII/2018

z XLIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin, odbytej w dniu 22 marca 2018 r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin
 

Ad/ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Toboła  o  godz.  16.00
 

dokonał  otwarcia  oraz  przywitał
uczestników XLIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin oraz młodzież gimnazjalną wraz z
opiekunką Panią U. Mroczyńską.
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 15 Radnych, co
wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 10 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

Ad/ 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Jerzy Toboła odczytał proponowany porządek obrad XLIII sesji:
„1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych Rady Miasta i Gminy Margonin.
5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017.
8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Straży Miejskiej w Margoninie za rok 2017.
9.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 rok.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ zbycia w formie bezprzetargowej działek gruntu w Sypniewie,
B/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działki gruntu w Sypniewie,
C/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2018 roku,
D/ zasad  udzielania  dotacji,  trybu  postępowania  o  udzielenie  spółkom wodnym dotacji  z
budżetu Gminy Margonin, sposobu jej rozliczania, 
E/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 
F/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2018-2022,
G/  zapewnienia finansowania przez gminę kosztów realizacji  zadania pn.:  "Budowa
budynku  nowej  filii  bibliotecznej  w Adolfowie"  w ramach  Narodowego  Programu
Rozwoju Czytelnictwa Priorytet 2 Infrastruktura bibliotek 2016-2020”.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany w całości porządek obrad XLIII
sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH



15 0 0
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

Ad/ 3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  XLII sesji  został  sporządzony  w
regulaminowym czasie i wyłożony do wglądu w biurze rady.
Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają uwagi do Protokołu?
Uwag nie zgłoszono.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
XLII sesji Rady:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 1

 
Ad/ 4. Interpelacje i zapytania Radnych 
Radny W. Janowiak – powiedział, że Sołtysi się skarżą, że firma wywożąca odpady nie chce
odbierać opon rolniczych. Co można z wym zrobić?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że jest to odpad, kilka opon w jest zabieranych. To nie jest
odpad komunalny taka opona. Są miejsca utylizacji gdzie można odwieźć i możemy wskazać
takie miejsca. Możemy wskazać miejsca gdzie można oddawać tego typu odpad. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – zapytała o lustro przy ul. K. Jackowskiego? Co się
dzieje w tej sprawie, na jaki jest to etapie?
Zastępca Burmistrza – w tej chwili na etapie końcowym jest projekt organizacji ruchu i będzie
zatwierdzony i sprawa będzie do realizacji skierowana. 
Wiceprzewodnicząca  Rady B.  Kończak –  zapytał,  do kogo należy  droga,  za  zakrętem za
parkiem?
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że jest to droga powiatowa.
Wiceprzewodnicząca  Rady  –  w  związku  tym  zwracam  się  do  Radnych  powiatowych  o
naprawienie tej  drogi na tym zakręcie zjeżdżając z drogi wojewódzkiej zaraz za pałacem.
Radna  zapytała,  czy  nie  można  skierować  pisma  do  właściciela  pałacu  w  sprawie
otaczającego park muru, ponieważ ten płot się sypie i popada w ruinę.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że kilka pism było kierowanych do właściciela i do PINB-
u  w  tej  chwili  na  skutek  sugestii  z  poprzednich  sesji  pismo  zostało  skierowane  do
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w formie zaproszenia w kontekście muru, pałacu i
miejmy nadzieję, że konserwator delegatury w Pile przyjmie to zaproszenie i przybędzie. 
Radny H. Bukowski – zapytał o drogę w kierunku Sypniewa i o drzewa, czy będą wycięte w
tym roku.
Zastępca Burmistrza – poprosił aby na te pytania o drogę wojewódzka odpowiedzieli obecni
na sali radni powiatowi Pani Monika Bereta i Pan Rafał Gimzicki. 
Przewodniczący  Rady  –  poprosił  aby  te  sprawy  zostawić  i  poruszyć  w  punkcie  wolne
wnioski.
 
Ad/ 5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Przewodnicząca  Komisji  Radna  A.  Wegner  odczytała  sprawozdanie  z  posiedzenia
wspólnego  komisji  ds.  społecznych  i  rolniczych  oraz  komisji  ds.  budżetu,  finansów  i
planowania z dnia 22 marca 2018 r.:  „W dniu 19 marca 2018 r.  o godzinie 16:00 w sali
sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin odbyło się wspólne posiedzenie w/w komisji. W
posiedzeniu uczestniczyli  Radni,  Burmistrz,  Zastępca Burmistrza oraz pracownicy urzędu,
którzy omawiali przygotowane projekty uchwał. 



Burmistrz zgłosił wniosek formalny o zmianę porządku obrad i wprowadzenie dodatkowego
punktu 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017
oraz  dodatkowej  uchwały  pkt  G/ uchwały  w sprawie  zapewnienia  finansowania  przez
gminę kosztów realizacji  zadania  pn.:  "Budowa budynku nowej  filii  bibliotecznej  w
Adolfowie"  w  ramach  Narodowego  Programu  Rozwoju  Czytelnictwa  Priorytet  2
Infrastruktura bibliotek 2016-2020
Zaproponowane zmiany zostały włączone do porządku obrad.
Kierownik  MGOPS  Margonin  A.  Nowak  przedstawiła  komisji  sprawozdanie  z  realizacji
zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017.
Komendant Straży Miejskiej w Margoninie K. Kurnik przedstawiła  roczne sprawozdanie z
działalności straży miejskiej w Margoninie za rok 2017. 
Pani  B. Kaźmierczak przedstawiła  komisji  sprawozdanie z  realizacji  Gminnego Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  oraz  Programu Przeciwdziałania
Narkomanii za 2017 rok. 
Członkowie  komisji  omówili  poszczególne  propozycje  uchwał  zgłoszonych  do  programu
obrad  sesji  oraz  dodatkowe  propozycje  zgłoszone  do  programu  obrad  i  zaopiniowali  je
pozytywnie.
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące Miasta i Gminy Margonin.”.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2.  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Radny  J.  Staniewski  odczytał  sprawozdanie  z
posiedzenia komisji rewizyjnej z 13 marca 2018 r. ”W dniu 21 lutego 2018 r. o godzinie 16.00
w  siedzibie  Przedszkola  Samorządowego  w  Margoninie  odbyło  się  posiedzenie  komisji
rewizyjnej,  której  tematem  była  „Ocena  działalności  przedszkola  Samorządowego  w
Margoninie”.
Podczas  posiedzenia  komisji  obecni  byli  członkowie  komisji  oraz  Dyrektor  Przedszkola
Samorządowego w Margoninie Pani Małgorzata Janicka Tomczak.
Pani  Dyrektor  przedstawiła  informacje  na  temat  działalności  i  funkcjonowania  placówki.
Przedstawiła  informację  dotyczącą  inwestycji  i  remontów  przeprowadzonych  w  budynku
przedszkola oraz oprowadziła i pokazała komisji poszczególne pomieszczenia przedszkola.
Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedstawionych informacji.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

Ad/ 6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Zastępca Burmistrza odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu
międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

• ogłoszenia wykazu działki gruntu przeznaczonej do bycia w formie przetargu,
• ogłoszenia wykazu działki gruntu przeznaczonej do bycia w formie przetargu,
• zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin na 2018 r.,
• planu finansowego zadań zleconych na 2018 rok,
• ogłoszenia  naboru  na  wolne  stanowisko  urzędnicze  w  Urzędzie  Miasta  i  gminy

Margonin oraz ustalenia składu komisji przeprowadzającej te czynności,
• ogłoszenia  naboru  na  wolne  stanowisko  urzędnicze  w  Urzędzie  Miasta  i  gminy

Margonin oraz ustalenia składu komisji przeprowadzającej te czynności,
• ogłoszenia wykazu nieruchomości,
• zmiany uchwały budżetowej na rok 2018,
• zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin na 2018 r.,



• ogłoszenia  konkursu  na  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  Przedszkola
Samorządowego w Margoninie,

• powołania komisji do spraw likwidacji dokumentów aplikacyjnych,
• zasad korzystania z wyciągu nart wodnych,
• ogłoszenia wykazu działki gruntu przeznaczonej do zbycia w formie przetargu,

2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:
• 04.03.2018 r. - hala sportowa Margonin – koncert z okazji Dnia Kobiet,
• 05.03.2018 r. - Margonin - posiedzenie zarządu i komisji rewizyjnej SGPEO,
• 07.03.2018 r. - Zbyszewice – walne zgromadzenie członków Spółek Drenarskich,
• 08.03.2018  r.  -  wizyta  Wiceministra  w  Ministerstwie  Rodziny  Pracy  i  Polityki

Społecznej Pana Stanisława Szweda, Wicewojewody Wielkopolskiego Pani Marleny
Maląg z okazji obchodów 25 lecia Ośrodka Szkolenia i Wychowania w Próchnowie,
otwarcia  przebudowanego  Przedszkola  Samorządowego  w  Margoninie  oraz
inauguracji gminnego programu wsparcia rzeczowego z tytułu urodzenia się dziecka,,

• 10.03.2018 r. - jubileusz 90 l Pani Józefy Szlichting,
• 11.03.2018 r. - Sypniewo – spotkanie z Sołtysami Sołectw Gminy Margonin z okazji

Dnia Sołtysa,
• 11.03.2018 r. -  MGOK Margonin – zebranie sprawozdawcze PZW Margonin,
• 12.03.2018 r. - jubileusz 92 l. Pana Rene Vande Velde,
• 13.03.2018 r. - Szamocin – walne zebranie członków Stowarzyszenia 7 Ryb,
• 15.03.2018  r.  - Pływalnia  Chodzież  –  udział  w  Wielopolskich  Mistrzostwach

młodzieży szkolnej LZS w pływaniu,,
• 17.03.2018  r.  -   Damasławek  –  udział  w  VII  Festiwalu  Smaku  Regionalnego  i

Twórczości Rękodzielniczej,
• 19.03.2018 r. -  jubileusz 96 l. Pani Stefanii Gałkowskiej,
• 21.03.2018 r. - Toniszewo – nadzwyczajne zgromadzenie wspólników MSOK, 
• 21.03.2018 r. - SP Margonin – spotkanie wielkanocne z kołem Polskiego Związku

Emerytów, Rencistów i Inwalidów Margonin,
3. Podpisano następujące umowy:
W dniu 15 marca podpisana została umowa na zbycie działki budowlanej w Studźcach. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

Ad/ 7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok
2017.
Kierownik  MGOPS  Margonin  przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu
wspierania rodziny za rok 2017.
Przewodniczący Rady – zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – zapytała, czy pół etatu asystenta rodziny wystarcza?
Kierownik MGOPS A. Nowak – odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy wystarcza? Asystent
rodziny obejmuje 7 rodzin w 2018 roku.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w sprawozdanie:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

Ad/  8.  Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Straży  Miejskiej  w Margoninie  za  rok
2017.



Komendant  Straży  Miejskiej  w  Margoninie  Pani  Katarzyna  Kurnik  przedstawiła  roczne
sprawozdanie z działalności straży miejskiej w Margoninie za rok 2017. 
Przewodniczący Rady – zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?
Wiceprzewodnicząca Rady  B. Kończak – zapytała, czego dotyczyły interwencje w sprawie
zwierząt?
Komendant SM w Margoninie Pani K. Kurnik – odpowiedziała, że w szczególności dotyczyło
to nie sprzątania po psach. W zeszłym roku było dużo interwencji w sprawie złych warunków
trzymania zwierząt. Dużo było takich zgłoszeń, wiele się nie potwierdzało, ale interwencje
były prowadzone i monitorowane były sytuacje, czy nie dochodzi do łamania praw zwierząt. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w sprawozdanie:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

Ad/  9.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii
za 2017 rok.
Radny Adam Rogacki przedstawił Sprawdzianie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za
2017 rok.
Przewodniczący Rady – zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?
Wiceprzewodnicząca Rady  B. Kończak – zapytała, czy są sugestie mieszkańców lub innych
organizacji, żeby ograniczyć godziny sprzedaży alkoholu?
Radny A. Rogacki – odpowiedział,  że to ma być konsultowane na zebraniach wiejskich i
wczoraj odbyło się zebranie w Lipinach i ludzie w Lipinach nie chcą zmian, ma zostać tak jak
było. W innych miejscowościach nie było to jeszcze dyskutowane.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że w Margoninie został złożony wniosek i pochylenie się
nad  tematem  miasta  Margonina  w  tej  części  północnej  i  wprowadzenie  ograniczenia
sprzedaży alkoholu po godzinie 22. I po analizie tego nasuwa się pytanie, czy taki wniosek
musi  być  konsultowany,  ponieważ  jest  to  na  terenie  miasta.  Czy  miasto  jest  jednostką
pomocniczą i czy była kiedykolwiek taka uchwała to dopiero zostanie ustalone. Jeśli okaże
się, że miasto jest jednostką pomocniczą wówczas będzie musiało to zostać skonsultowane,
więc wniosek ten wróci i trzeba będzie się pochylić nad tym wnioskiem. Z mieszkańcami
będzie konsultowany temat miejsc spożywania alkoholu. 
Radny A. Rogacki – należy interweniować tam gdzie są jakieś problemy. To jest sugestia
Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w sprawozdanie:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

Ad/ 10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

A/ zbycia w formie bezprzetargowej działek gruntu w Sypniewie,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§  1.  Wyraża  się  zgodę  na  zbycie  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  stanowiącej
działki gruntu nr 788/3 o pow. 73 m2 i nr 81/85 o pow. 63 m2, położonej w Sypniewie, na



poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej jako działka
nr 174/3, a stanowiącej własność osoby fizycznej.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/485/2018 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

B/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działki gruntu w Sypniewie,
M. Nowaczewski przedstawiła projekt uchwały.
§ 1.  Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie na własność Gminy Margonin, działki gruntu
położonej w Sypniewie, oznaczonej nr ewidencyjnym 81/77 o pow. 127 m2, dla której w
Sądzie  Rejonowym  w  Wągrowcu  prowadzona  jest  księga  wieczysta  pod  oznaczeniem
PO1B/00020661/7.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – zapytała, w jakim celu kupujemy ten grunt?
M.  Nowaczewski  –  odpowiedział,  że  działka  ta  81/77  stanowi  aktualnie  własność  osoby
fizycznej  i  w  zagospodarowaniu  przestrzennym  jest  to  przejście  łączące  ul.  Jeziorną  z
przejściem do jeziora. Jest to teren ogólnodostępny, jest to teren nieogrodzony, stanowi dla
mieszkańców pierwszego osiedla przed Sypniewem jako dojście do brzegu jeziora i gmina
chce ten stan uregulować i wykupić na własność ten grunt. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/486/2018 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

C/  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2018 roku,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Po zasięgnięciu opinii:
- Powiatowego Lekarza Weterynarii w Chodzieży,
- Koła Łowieckiego nr 19 „PONOWA” w Margoninie,
- Fundacji Daj Szansę,
- Nadleśnictwa Podanin,
- Nadleśnictwa Durowo, Rada Miasta i Gminy Margonin uchwala, co następuje:
§  1.  Przyjmuje  się  program  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Margonin w brzmieniu określonym w załączniku do
uchwały.



§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§  3.  Uchwała  wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/487/2018 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

D/ zasad udzielania dotacji, trybu postępowania o udzielenie spółkom wodnym dotacji z
budżetu Gminy Margonin, sposobu jej rozliczania, 
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Ta uchwała wynika ze zmian przepisów
prawa wodnego i jest uchwałą wprowadzającą duże i istotne zmiany. Burmistrz w terminie do
31 marca na tablicy ogłoszeń i w BIP zamieszcza informacje o wysokości kwoty środków,
które  zostały  zabezpieczone  w  budżecie  w  uchwalanym  w  grudniu  2017  roku,  jaka
przeznaczona  jest  na  ten  cel  i  spółki  wodne  mogą  składać  wnioski.  Chodzi  o
zdyscyplinowanie  spółek  żeby  pilnowały  ściągalności  przynajmniej  na  poziomie  70  %.
Pieniądze wypłacane są jako zaliczka. 
§ 1.  Spółki wodne, funkcjonujące na terenie gminy Margonin, których ściągalność składek
członkowskich  osiąga  minimum  70%  należności,  mogą  otrzymać  celową  dotację  w
wysokości  określonej  w budżecie  Gminy  Margonin  z  przeznaczeniem na  dofinansowanie
realizacji  robót  ze  składek  członkowskich  na  bieżące  utrzymanie  urządzeń  melioracji
wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji.
§ 2.  Burmistrz  Miasta  i  Gminy Margonin podaje do publicznej  wiadomości  informacje o
możliwości uzyskania dotacji, o których mowa w § 1, poprzez umieszczenie tej informacji na
stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Margonin oraz wywieszenie
na tablicy ogłoszeń Urzędu, w terminie do 31 marca danego roku budżetowego.
§ 3. Spółki wodne mogą ubiegać się o przyznanie dotacji  w danym roku budżetowym na
dofinansowanie robót realizowanych ze składek członkowskich polegających na bieżącym
utrzymaniu  urządzeń  melioracji  wodnych  oraz  na  finansowanie  lub  dofinansowanie
inwestycji.
§ 4. 1. Spółki wodne zainteresowane przyznaniem dotacji składają pisemny wniosek według
wzoru  stanowiącego  załącznik  nr  1  do  niniejszej  uchwały  wraz  z  zestawieniem  robót  z
równoczesnym określeniem ich wartości. Wnioski należy składać w siedzibie Urzędu Miasta i
Gminy Margonin w terminie do dnia 30 września danego roku budżetowego.
2.  Wniosek winien  być złożony w jednym egzemplarzu,  wypełniony czytelnie  i  zawierać
informacje według najlepszej wiedzy składającego wniosek.
3. Wnioski złożone niezgodnie z ust. 1 i 2 nie podlegają rozpatrzeniu.
4. Do wniosku, o którym mowa w ust. 1, należy dołączyć:
1) kosztorys lub zestawienie robót wraz z określeniem ich wartości,
2) aktualne odpisy dokumentów rejestrowych;
3) statut spółki;
4)  potwierdzony  za  zgodność  z  oryginałem  budżet  wnioskodawcy  na  rok,  w  którym
wnioskuje o udzielenie pomocy.
5.  Wniosek,  o  którym  mowa  w  ust.  1,  powinien  być  podpisany  przez  osobę  (osoby)
uprawnioną do składania oświadczeń woli w imieniu spółki wodnej.



6.  W przypadku braków formalnych lub innych wad wniosku Burmistrz  Miasta  i  Gminy
Margonin wzywa składającego wniosek do złożenia w wyznaczonym terminie dodatkowych
dokumentów lub informacji celem uzupełnienia wniosku. Wniosek, którego braki lub wady
nie zostały usunięte we wskazanym terminie pozostaje bez rozpatrzenia.
§  5.  Decyzję  o  przyznaniu  dotacji  podejmuje  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Margonin,
uwzględniając w szczególności  wysokość środków przeznaczonych w budżecie  Gminy na
dotacje dla spółek wodnych oraz celowość udzielenia dotacji.
§ 6. 1. Warunkiem udzielenia przez Gminę Margonin dotacji w celu dofinansowania robót
określonych w § 1 jest zawarcie pisemnej umowy ze spółką wodną reprezentowaną przez
osobę (osoby) uprawnioną do składania oświadczeń woli w imieniu spółki, według wzoru
stanowiącego załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.
2. Umowa powinna określać w szczególności:
1) szczegółowy opis zadania, w tym cel, na jaki dotacja została przyznana i termin wykonania
zadania,
2) wysokość dotacji i tryb płatności,
3) termin wykorzystania dotacji, nie dłuższy niż do 31 grudnia danego roku budżetowego,
4) tryb kontroli wykonywania zadań,
5) termin i sposób rozliczenia udzielonej dotacji,
6) termin zwrotu niewykorzystanej części dotacji, nie dłuższy niż określony we właściwych
przepisach normujących finanse publiczne.
3. Wypłata środków z tytułu dotacji następuje w ciągu 14 dniu od dnia podpisania umowy, o
której mowa powyżej.
§ 7. 1. W przypadku stwierdzenia nieprawidłowości w realizacji umowy Burmistrz Miasta i
Gminy Margonin w terminie 14 dni od zakończenia kontroli informuje kontrolowanego na
piśmie o stwierdzonych uchybieniach oraz przekazuje wnioski i zalecenia zmierzające do ich
usunięcia.
2.  Kontrolowana spółka  wodna w terminie  30  dni  od  otrzymania  wniosków i  zaleceń,  o
których mowa w ust. 1 zawiadamia Burmistrza Miasta i Gminy Margonin o ich wykonaniu
lub o przyczynach ich niewykonania.
§ 8. 1. Rozliczenie wykonania zadań i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy przez spółki
wodne winno nastąpić w terminie 30 dni od ich zakończenia według wzoru stanowiącego
załącznik nr 3 do niniejszej uchwały.
2.  Rozliczenie wykonania  zadania  i  wykorzystania  dotacji  z  budżetu  Gminy następuje  na
podstawie potwierdzonych za zgodność z oryginałem:
1) protokołów odbioru robót,
2) rozliczenia i sprawozdania,
3) faktur, rachunków i innych dokumentów stwierdzających poniesione koszty,
4) dokumentacji fotograficznej określającej stan urządzeń melioracji szczegółowych przed i
po realizacji zadania.
§  9.  Do  dotacji  wykorzystanych  niezgodnie  z  przeznaczeniem,  pobranych  nienależnie,
pobranych  w  nadmiernej  wysokości  oraz  do  dotacji  niewykorzystanych  do  końca  roku
budżetowego stosuje się zasady określone w art. 251 i 252 ustawy o finansach publicznych.
§ 10. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 11. Traci moc uchwała nr XXIX/299/2013 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 23 maja
2013 r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Margonin,
trybu postępowania o udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania.
§  12.  Uchwała  wchodzi  w  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.



Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/488/2018 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

E/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2018, 
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.  
1.Zwiększa się plan dochodów ogółem kwotę 714.895,- zł, w tym:
· dotacja celowa z budżetu państwa w kwocie 714.895,- zł (60016 § 6330) na zadanie pn.
„Rozbudowa drogi gminnej w miejscowości Sułaszewo”
2. Zwiększa się plan wydatków gminy o kwotę 714.895,- zł, w tym:
· Transport i łączność- plus 529.895,- zł:
- Przebudowa drogi gminnej w Sułaszewie - plus 714.895,-dotacja, minus 36.000,- środki
własne,
- Przebudowa drogi gminnej w Klotyldzinie -minus 49.000,- zł,
- „Budowa ścieżki pieszo-rowerowej w kier. Bugaju”- minus 100.000,- zł.
· Administracja publiczna -minus 80.000,- zł – na zadanie „Termomodernizacja budynków
użyteczności publicznej -USC” ,
· Oświata i wychowanie- plus 222.000,- zł- zabezpieczenie ewentualnego odszkodowania z
tytułu dodatkowych robót przy przebudowie przedszkola,
· Ochrona zdrowia- plus 35.000,- zł do zadania Przebudowa obiektu przychodni lekarskiej w
Margoninie,  ·  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  -  plus  18.000,-  zł,  dotacja  dla
MGOK na zadanie Przebudowy ośrodka kultury w Margoninie o salę wielofunkcyjną wraz z
zakupem urządzeń klimatyzacyjnych,
· Kultura fizyczna- minus 10.000,- zł, w tym:
- wydatki bieżące obiektów sportowych- plus 10.000,- zł,
- Budowa strefy aktywności ruchowej w Młynarach - minus 20.000,- zł.
Dokonuje się przesunięć pomiędzy paragrafami w dziale 700, 801 i 900. W związku z tym
Radni otrzymali nowy wypis załącznika o wydatkach. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/489/2018 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

F/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2018-
2022,
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały. 
§ 1. Zmienia się Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Margonin na lata 2018 –
2022 przyjętą obejmującą:
1) dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie
nadwyżki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu oraz



sposób sfinansowania spłaty długu zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały, a zał.
Nr 1 otrzymuje brzmienie zał. Nr 1 do niniejszej uchwały.
2)  zmienia  się  wieloletnie  przedsięwzięcia  finansowe  zgodnie  z  załącznikiem  Nr  2  do
niniejszej uchwały, a zał. Nr 2 otrzymuje brzmienie zał. Nr 2 do niniejszej uchwały.
Zmiany dotyczą 2018 roku i są spójne z uchwałą budżetową.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/490/2018 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

G/  zapewnienia finansowania przez gminę kosztów realizacji  zadania pn.:  "Budowa
budynku  nowej  filii  bibliotecznej  w  Adolfowie"  w  ramach  Narodowego  Programu
Rozwoju Czytelnictwa Priorytet 2 Infrastruktura bibliotek 2016-2020”.
Dyrektor MGBP w Margoninie Pani Ewa Zamiara przedstawiła projekt uchwały. 
§ 1.  Gmina zapewni finansowanie,  rozumiane jako pokrycie kosztów realizacji  zadania w
ramach wkładu własnego Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Margoninie oraz kosztów
eksploatacji bieżącej, kosztów funkcjonowania oraz kosztów osiągnięcia i utrzymania przez
Bibliotekę  przez  co  najmniej  5  lat  kalendarzowych  po  zakończeniu  zadania  standardów
opisanych w regulaminie priorytetu i kryteriach Certyfikatu Biblioteka+ oraz zadeklarowane
przez Bibliotekę we wniosku o dofinansowanie zadania.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia
Radny A. Rogacki – zapytał, czy to będzie na takiej samej zasadzie jak wniosek, który jest
realizowany w Margoninie.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że tak, to jest ten sam program. Jest to ostania szansa i
trzeba to wykorzystać. Będzie to sala wielofunkcyjna z biblioteką w Adolfowie. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  dodał,  że  uchwała  została  omówiona  podczas  posiedzenia  komisji
wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XLIII/491/2018 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

Ad/ 8.   Wolne głosy:  

Radny H. Bukowski – zapytał radną powiatową o drogę powiatową w stronę Sypniewa.
Radna  powiatowa  M.  Bereta  -  powiedziała,  że  w  dniu  wczorajszym  odbyła  sesja  rady
powiatu. Były trzy przetargi na wycięcie tych drzew, nie zgłosił się nikt, więc Starostwo przy
ogłaszaniu  przetargu  na  kładzenie  asfaltu  o  poszerzanie  tej  drogi  będzie  zamieszczać
informację w zamówieniu,  że oferent  będzie musiał  usunąć te  drzewa.  Będzie to  dopiero
realizowane w przyszłym roku i wtedy będą wycinane te drzewa. Jeżeli chodzi o łatanie dziur,
to  dziury  na  drogach  w  M.  Wsi,  Kowalewie  i  przy  ul.  Cmentarnej  zostały  załatane,  a



pozostałe drogi będą robione do końca kwietnia. Drogi się nie da zrobić raz na zawsze, te
dziury się odnawiają. Problem będzie poruszany. 
Radny W. Janowiak – powiedział, że przy przepuście z Próchnowa w kierunku na Budzyń
podmyło drogę i może się w tym miejscu asfalt zarwać. Proszę zwrócić na to uwagę. 
Przewodniczący Rady – zapytał, czy młodzież szkolna chciałby zabrać głos i zadać pytania?
Jeśli nie ma pytań to proszę się jeszcze zastanowić.
Pani J. Cieślik – powiedziała, że drogi powiatowe np. w Żoniu nie są łatane tak jak powinny
być, wszystkie dziury po chwili robią się na nowo. 
Sołtys M. Wsi J. Łukaszczyk – powiedział, że w M. Wsi za zakrętem w stronę na Lipiniec i
Karolinkę zapadła się kostka brukowa i powinna być wyciągnięta albo dołożona.
Pani  M.  Miler  –  odniosła  się  do  uchwały  ze  stycznia  2018  r.  o  trybie  przyznawania
stypendiów uczniom szkół na terenie gminy Margonin. Pani M. Miler zapytała, czy to jest ta
uchwała, która została unieważniona przez Wojewodę Wielkopolskiego ze względu na istotne
naruszenie  prawa? Pani  M. Miler  powiedziała,  że  sytuacja  taka  zdarzyć się  nie  powinna,
ponieważ na wielu sesjach słyszeliśmy,  że obecny na sali  Pan Ł. Malczewski  jest  bardzo
dobrym prawnikiem i był wiele razy zachwalanych przez Pana Burmistrza przez wiele lat
mieliśmy dobrze opłacanego doradcę w sprawach oświaty Panu F. Wyrwie dzisiaj Sekretarza
Gminy.  I  przy  takich  fachowcach  w  gminie  Radni  powinni  mieć  na  tyle  swobodę  w
podejmowaniu  decyzji,  że  powinni  być  pewni,  że  podejmując  decyzję  nie  będzie  to
przynajmniej  istotne  naruszenie  prawa.  Tak  się  niestety  nie  stało.  Była  jeszcze  kwestia
wysłuchania  uwag  Radnej  Powiatowej  M.  Berety,  niestety  uwag  tych  nie  wysłuchano.
Uchwała ta była robiona na szybko, byle by tylko ocieplić wizerunek władz, napisać coś w
gazecie, a nie po to, żeby wyrównać szanse, czy wspomóc dzieci. Pani M. miler zapytała, czy
radni planują podjąć jakieś działania, żeby te kryteria dla dzieci były równe czy jest brane pod
uwagę to żeby na tyle wyrównać te kryteria, żeby w całej gminie we wszystkich szkołach
dzieci miały tą samą możliwość uzyskania stypendium?
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  że  uchwała  została  uchylona  i  została  oddana  do
poprawki i zostanie omówiona na następnej komisji ponownie.
Pan  T.  Kaczuba  –  zapytał,  na  jakim  etapie  jest  wypłacanie  stypendiów  dla  dzieci  z
gimnazjum? Są dzieci które są cały czas aktywne i te pieniądze potrzebują. Wyjeżdżają poza
granice Margonina i kraju i tam reprezentują Margonin. Forma stypendium to forma reklamy
Miasta.  Czy  osoby,  które  w  wybitny  sposób  przyczyniają  się  do  promocji  miasta  już  to
stypendium dostały? Pan T.  Kaczuba odniósł  się  do sprawozdania  przedstawionego przez
Panią A. Nowak. Kwoty za utrzymanie 12 dzieci w domu dziecka jest  kwota 255.168 zł.
Natomiast za 7 dzieci, które są w rodzinach zastępczych gmina płaci 31.394 zł. Pytanie brzmi
co wchodzi w skład kwoty, która wychodzi na dziecko 373,73 zł, czy to są tylko te pieniądze,
które przekazuje pomoc społeczna,  czy w to wliczone są też np.  praca asystenta rodziny,
uczestnictwo dzieci w dodatkowych zajęciach itp.? Pan T. Kaczuba powiedział, że należałoby
się  zastanowić nad wyznaczeniem miejsc spożywania  alkoholu,  ale  o  22.30 zamykane są
wszystkie sklepy więc zakaz sprzedaży alkoholu spowodowałby to że tego alkoholu w ogóle
się nie kupi. Te zakazy spowodują powstanie szarej strefy miejsc gdzie będzie można kupić
ten alkohol.  Czy jest  seans wprowadzania tych zakazów które zakazami nie  będą.  Pan T.
Kaczuba odniósł się do sprawozdania odczytanego przez Zastępcę Burmistrza i do informacji
o  otwarciu  przedszkola,  że  zaproszeni  zostali  posłowie  z  naszego  okręgu.  Jest  to  mocno
powiedziane,  bo  było  2  posłów  z  jednej  opcji  politycznej.  Burmistrz  powinien  być
apolityczny. Pan Starosta również przyczynił się do otwarcia przedszkola.
Przewodniczący  Rady  –  dodał,  że  na  następnej  komisji  sprawy  dotyczące  uchwał  tzw.
alkoholowych będą poruszane i omawiane.
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że po 22.00 jest otwartych 5 punktów. Proszę objechać
gminę i sprawdzić. Nie są pozamykane sklepy. To był wniosek grupy mieszkańców, to nie jest



i nie był pomysł gminy. Należy tę propozycję rozważyć. Co do zapraszania gości, to nie było
poza Ministrem żadnego zaproszenia do nikogo wysyłanego, nawet Pani Wicewojewoda nie
otrzymała zaproszenia. Nie były wysyłanie żadne zaproszenia ani z przedszkola, ani z gminy,
a  to  jak  Burmistrz  traktuje  wszystkich  posłów  niech  świadczą  chociażby  dożynki  w
Margoninie.  Wszyscy  posłowie  z  wszystkich  opcji  otrzymali  jako  jedyni  zaproszenia  i
niektórzy  skorzystali  z  tych  zaproszeń.  Posłów  było  3  nie  2.  Poza  ministrem  fizycznie
zaproszenia nikt nie dostał. To w mediach pojawiła się informacja o otwarciu przedszkola.
OHP zapraszali gości też sami od siebie. Oczywiście Pan Starosta przyczynił się do powstania
przedszkola,  tego nie  kwestionujemy.  Było  to  organizowane szybko.  Wiedzieliśmy,  że do
wizyty może dojść nie wiedzieliśmy tylko kiedy dokładnie. Otrzymaliśmy tydzień wcześniej
potwierdzenie. Być może powinny być pisemne zaproszenia, tylko poza ministrem nikt nie
otrzymał żadnego zaproszenia. Gmina zaprasza wszystkich, jest otwarta, każdy może przyjść,
przyjechać powiedzieć, że nie ma zaproszenia, może to jest infantylne, ale tak jest.
Pan T. Kaczuba – powiedział, że infantylne jest to, że przy takiej imprezie nie ma zaproszeń,
to świadczy o dobrym tonie. 
Zastępca Burmistrza – powiedział, że tam dzieci były gospodarzem, nie politycy, żadne vipy.
Dzieci chciały się pokazać. 
Pan  T.  Kaczuba  –  powiedział,  że  różnica  w  kwotach  wynikająca  z  opieki  nad  dziećmi
przebywającymi w domu dziecka i kwotami które wydawane są na dzieci przebywające w
rodzinach zastępczych jest diametralna. 
Pani M. Miler - zapytała, czy nowy projekt uchwały w sprawie stypendiów będzie dostępny
na stronie internetowej BIP?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że projekty uchwał są zamieszczane i ta również będzie
zamieszczona przed sesją.
Pan T. Kaczuba – zapytał, na jakim etapie jest wypłacenie stypendium dla dziecka, które jest
wybitnie utalentowane sportowo i reprezentuje miasto na zewnątrz?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że wniosek ten został wstrzymany w realizacji, ponieważ
ktoś  doniósł  do  Wojewody  i  ta  uchwała  nowa,  która  była  głosowana  w  styczniu  też
przewidywała stypendium dla tej  kategorii  osób.  Wojewoda stwierdził  całości  nieważność
uchwały,  więc  stwierdził  również  nieważność  tej  zmiany,  która  była  do  tej  uchwały
wprowadzana.  Projekt  ten wróci  pod obrady sesji.  Był  już przedmiotem dyskusji  komisji
stypendialnej. To rada pedagogiczna ma kompetencje do wyrównania poziomu nauczania w
szkołach. Nie możemy w to ingerować i narzucać, czy sugerować radzie pedagogicznej jak
ma się  zachowywać.  Jest  to  kwestia  dyrektorów poszczególnych  szkół,  placówek.  To  na
poziomie rad pedagogicznych powinna odbywać się ocena tego ile punktów trzeba zdobyć na
jaką ocenę. Jest problem z klasami 7-8 i to zostało zakwestionowane, ponieważ są już szkoły
podstawowe.  Tu  został  popełniony  błąd,  tak  zarzucił  Wojewoda.  W  opinii  Wojewody
stypendia powinny dostać teoretycznie uczniowie klasy od I-VIII, ponieważ zasada równości
musi obowiązywać. Jaki ostatecznie będzie projekt to w tej chwili trudno powiedzieć, komisja
nad tym pracuje. Na pewno miesiąc lub dwa opóźni się wypłata tych stypendiów. Wnioski,
które zostały złożone nie zostały odrzucone i to samo jest z tą osobą, o której również mowa,
ponieważ ta zmiana była objęta tą uchwałą, w której została stwierdzona nieważność. 
Pani M. Miler – zapytała, czy Pan Zastępca Burmistrza ma podejrzenie, że ta uchwała została
unieważniona z przyczyn doniesienia? Czy ze względu na istotne naruszenie, czyli te różne
kryteria?
Zastępca  Burmistrza  –  powiedział,  że  tak  przypuszcza,  ponieważ  czytał  jedną  z  gazet  i
zasugerował się jednym zdjęciem, że ktoś musiał u Wojewody interweniować w tej sprawie,
że  akurat  Wojewoda  trafił  na  tą  uchwałę,  ponieważ  takich  uchwał  już  kilka  w  obrocie
funkcjonuje. Zastępca dodał, że to są tylko jego dywagacje.
M. Miler – dodała, że to są ostre dywagacje.



Zastępca Burmistrza – dodał, że nie wskazał z imienia i nazwiska kto to jest, lub kto mógłby
być. 
Pani M. Miler – zapytała czy kryteria równości i oceny będą równe we wszystkich szkołach?
Można by się zastanowić nad ujednoliceniem tych kryteriów? 
Zastępca  Burmistrza  –  powiedział,  że  w  rozstrzygnięciu  nadzorczym  nie  było  tego,  że
Wojewoda  kwestionował  poziomu  nauczania,  czy  ocen  w  poszczególnych  szkołach.
Głównym zarzutem było to, czy jest naruszona zasada równości co do przyznawania uczniom
poszczególnych klas. To jest kompetencja rady pedagogicznej poszczególnych szkół i organ
prowadzący tj.  gmina nie może ingerować w kompetencje niezależnego organu jakim jest
rada pedagogiczna.  
Pani M. Miler – powiedziała, że nie jest do końca pewna tego co mówi Zastępca Burmistrza.
Radna  powiatowa  M.  Bereta  –  zapytała,  kto  przygotowuje  projekty  uchwał  od  strony
prawnej?
Zastępca  Burmistrza  –  odpowiedział,  że  to  zależy  jakie  są  to  projekty  uchwał.  Uchwały
przygotowują pracownicy merytoryczni, ja, niektórzy radcy prawni.
Radna powiatowa M. Bereta – dodała, że dużo uchwał wychodzących z gminy Margonin jest
unieważniana.  Sugerowanie  na  sesji,  że  Pan  zobaczył  w  gazecie  zdjęcie  pewnej  osoby  i
jakoby to miało związek z tą uchwałą to jest Pan w wielkim błędzie. Nieraz wskazujemy jako
mieszkańcy, że trzeba by było się głębiej  zastanowić nad ich treścią.  Zaprasza Pan ludzi,
którzy się z Pana zdaniem nie zgadzają do sądu, więc niech Pan nie odbiera ludziom tego
prawa.  Wojewoda  jest  na  tyle  kompetentny  i  mądry  że  sam  to  uchwycił.  I  każdy  z
mieszkańców jak się nie zgadza ma takie prawo żeby napisać skargę, wniosek czy iść do
sądu.  Nie  może  Pan  odbierać  nam  prawa  głosu  w  wolnych  głosach.  Radna  powiatowa
powiedziała, że mówione, że każdy może przychodzić kiedy chce bez zaproszeń, na różne
uroczystości jest to pluralizm Pana Piechockiego. Zastanawia tylko to skąd Ci wszyscy ludzie
wiedzieli  gdzie,  na  którą godzinę przyjść  bo na oficjalnej  stronie urzędu miasta  nie  było
żadnej wzmianki, że taka uroczystość czy się odbędzie. Radni dzień wcześniej również nie
wiedzieli,  że  takie  coś  będzie  w  hufcu  pracy  czy  przedszkolu.  Radna  zapytała,  czy
zwiększenie w budżecie kwoty 350.000 zł. przeznaczonych na remont przychodni, czy to jest
kwota na remont dla Pana Bambra?
Przewodniczący Rady – powiedział, że po zakończeniu remontu tej części przychodni, która
jest teraz, będzie kolejno remontowana ta część, która jest zajmowana przez Pana Bambra, ale
w następnej kadencji. 
Radna  powiatowa  M.  Bereta  –  powiedziała,  że  szkoła  brała  udział  w  akcji  programu
europejskiego  Erazmus+  i  nie  wszyscy  nauczyciele  byli  zaproszeni  na  to  spotkanie.
Stowarzyszenie Małe radości też czekają aż Pan Burmistrz powie że pomieszczenie jest już
wolne i stowarzyszenie może wrócić bo jest to pomieszczenie. Czekamy na ten pluralizm.
Radna powiatowa zapytała, dlaczego w gazecie nie jest napisane co się dzieje na sesji, jakie
problemy  są  podnoszone  na  sesji.  Mamy  nadzieję,  że  w  następnym  numerze  będzie  to
napisane. Pan burmistrz zapisał sobie na jednym z zebrań sołeckich, że w Czasie na Margonin
ma  być  ukazane  wyjaśnienie  w  sprawie  programu  utylizacji  azbestu.  Mieszkańców  to
interesuje, ponieważ jest to ważny projekt, a w gminie jest duże zainteresowanie, tym bardziej
że  taka  utylizacja  jest  bezpłatna  dla  mieszkańców  gminy.  Radna  powiatowa  dodała,  że
zebrania sołeckie są jawne, Burmistrz i Sołtys powinien wiedzieć, że każde spotkanie jest
jawne i każdy ma prawo w takim spotkaniu uczestniczyć, art. 61 Konstytucji o tym mówi
wyraźnie.  W dniu  dzisiejszym  podjęta  została  uchwała  w  sprawie  programu  opieki  nad
zwierzętami  bezdomnymi.  Radna  zapytała,  dlaczego  teraz  zwierzęta  gospodarskie,  które
zostaną odebrane mieszkańcom gminy, nie trafią do gospodarstwa wyznaczonego na terenie
naszej gminy? 



Zastępca Burmistrza – powiedział,  że gospodarstwo, które było wyznaczone nie  spełniało
swojej  roli,  ponieważ i  tak nie  chciało przyjmować tych zwierząt.  To nie  jest  proste  tym
bardziej, że tych spraw z odbieraniem rożnych zwierząt jest ostatnio dużo. W poprzednim
programie było wyznaczone takie miejsce i nie spełniło ono swojej roli. 
Radna powiatowa M. Bereta – powiedziała, że wybrana została Fundacja Dać szansę i jest to
ten  sam  właściciel  fundacji,  który  prowadzi  gminne  schronisko.  Należałoby  dołożyć
wszelkich starać żeby przyjrzeć się i zbadać tą sprawę. Wszystkie gminy z terenu pilskiego
wycofały się z umów z tym Panem. I to jest wynikiem wyroku WSA jakie ten Pan otrzymał.
Te zwierzęta nie były we właściwy sposób przechowywane i opieka nie była taka, jaka być
powinna. Na schronisko gmina wydaje ponad 50.000 zł. W 2018 roku było 14 zwierząt –
psów. To są ogromne pieniądze i ludziom, którym odbiera się takie zwierze, należy żeby te
zwierzęta  miały należyta opiekę.  Radna powiatowa zapytała,  co się  dzieje  z wywożonym
kamienia po byłym torowisku.
Przewodniczący Rady – powiedział, że zaczęło się od tego, że kamień został rozkradany z
tego nasypu i stąd wzięła się decyzja żeby zabrać ten kamień. 
M. Bachorski – odpowiedział,  że  kamień z torowiska wywożony jest  częściowo na bazę,
część na Klotyldzin, część na Sułaszewo, część na Rutki i część na Lipiny.
Radna powiatowa – zapytała, w którym miejscu w Sułaszewie jest on składowany?
M. Bachorski – powiedział, że w Sułaszewie jest to droga do Pana Kowalskiego.
Radna powiatowa – zapytała, która ze spółek nadzoruje inwestycje na plaży?
Zastępca  Burmistrza  –  powiedział,  że  żadna  spółka  tego  nie  nadzoruje,  ponieważ  jest  to
inwestycja gminy i inwestorem jest gmina, wykonawcą jest firma Mazur. 
Pani J. Cieślik – powiedziała, że jak była w komisji zdrowia to zawsze były kłótnie o rodziny
zastępcze,  ponieważ  zawsze  była  taka  duża  dysproporcja  między tym co dostają  rodziny
zastępcze,  że w stosunku co  było płacone do domu dziecka to były tam przekazywane duże
pieniądze. Nie można było się z tym pogodzić, że rodziny zastępcze otrzymują takie małe
finansowanie. Należałoby walczyć o to, żeby to się kiedyś zmieniło. 
Zastępca  Burmistrza  –  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  program  dotyczący  azbestu  to
otrzymaliśmy w dniu dzisiejszym informację, że program nie dostał dofinansowania WFOŚ.
Znajduje się na liście rezerwowej. Jeśli będzie to taka informacja zostanie zamieszczona w
informatorze o zasadach. W informatorze Margonińskim nie ma informacji na temat sesji,
ponieważ jest to informator, a nie gazeta. Co do Erazmusa trudno się do tego odnieść, szkoła
była organizatorem, a jaki jest klucz doboru to nie mamy pojęcia, elementem tego projektu
jest  spotkanie  końcowe  z  władzami  danej  gminy.  Proszę  ponowić  pytanie  na  radzie
pedagogicznej.
Pan T. Kaczuba – odniósł się do tego co powiedziała Pani Cieślik i odniósł się do ustawy o
wspieraniu rodziny. Wzrost kosztów utrzymania dziecka w domu dziecka reguluje ta ustawa.
Wg tej ustawy dziecku misi być zagwarantowany psycholog, pedagog. I to generuje koszty,
ponieważ osoby które są zatrudniane muszą mieć określone odpowiednie kwalifikacje. 
Pani J. Hereć – zapytała Pana Przewodniczącego o śmietnik przy hotelu?
Przewodniczący  Rady –  odpowiedział,  że  śmietnik  będzie  usunięty.  Pan  Burmistrz  może
odpowiedzieć szczegółowo jeśli Pani chciałby wiedzieć więcej na ten temat.
Pani J. Hereć – odpowiedziała, że nie chce, interesuje ją odpowiedź Pana burmistrza, a Pana
burmistrza nie ma. Pani  J.  Hereć zapytała,  kto to jest  Pan Karol Seweryn i Pan Bartosz
Szczypski. Otrzymałam lakoniczną odpowiedź na zapytanie z zeszłej sesji. Nie otrzymałam
informacji na temat tego ile osób jest zatrudnionych w spółkach, uposażenia ze spółek gminy.
Wynagrodzenia członków rady nadzorczej za pełnione funkcje, są to: przewodniczący rady
nadzorczej 1.300 zł, zastępca 1250 sekretarz 1150 zł członek rady nadzorczej 1140 zł. Są to
miesięczne  wynagrodzenia  brutto,  bądź  kwoty  za  jedno  posiedzenie.  Co  do  pozostałych
spółek jest tylko napisane, że nie otrzymał i nie otrzymuje rada nadzorcza wynagrodzenia.



Pan Budasz zrezygnował z reprezentowania z rady nadzorczej.  Bartosz Szczypski i  Karol
Seweryn zostali powołani do rady, są to obce nazwiska nie znamy tych osób. W Margonin
Invest  są  zatrudnione  osoby.  Dalej  w  odpowiedzi  jest  napisane,  że  gmina  nie  jest
udziałowcem w spółce Polna Development, wiadomo że nie jest bo to dwie spółki założyły
trzecią spółkę. Co do przekazywanych kwot nie oczekiwałam odpowiedzi, takiej odwołującej
do BIPu, żeby poszukać wszystkich uchwał na temat przekazywanych kwot do spółek. Radni
nie mają pojęcia ile sumarycznie przez ostatnie 3 lata było przezywanych kwot łącznie do
spółek.  Chciałabym zapytać co jest  z  uchwałą  z  grudnia  gdzie były umarzane  środki  dla
jednej  ze  spółek?  Nie  widnieje  ona  na  stronie  BIP.  Proszę  aby  ona  się  ukazała  na  BIP.
Wszystkie  spółki  są  jako  odrębny  podmiot  w  sferze  prawnej  i  finansowej  nie  musi  się
opowiadać  się  nikomu.  Radni  przekazują  pieniądze,  które  można  spożytkować  zupełnie
inaczej. Proszę się nad tym zastanowić przy przekazywaniu kolejnych pieniędzy na spółki. Po
co są te spółki i komu służą te spółki. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że właściciel hotelu miał ten gruz śmieci umiejscowiony
na  swojej  działce.  Taka  ilość  tych  śmieci  powodowała,  że  że  nie  było  dojazdu  służb
ratunkowych, od tyłu, które tam przejeżdżają i muszą wjechać żeby zorganizować koncert i
dostać zgodę na realizację imprezy masowej. W 2008 roku pewna grupa osób doprowadziła
do tego, że stadion i teren wokół stadionu nie został wykupiony, a mógł być i gmina nie ma
terenu na rozwój. Do gminy należy tylko plaża. My nie mamy żadnego prawa do tej działki
tego właściciela. Zastępca dodał, że był osobiście u tego właściciela poprosić o usunięcie tego
gruzu, bo nie dostaliśmy zgody na organizację im prazy masowej. Właściciel nie musiał tego
zrobić,  ale  przerzucił to na nasz teren.  Dzięki życzliwości tego właściciela śnieci zostały
przeniesione  na  działkę  gminną  i  był  możliwy  dojazd.  Odpowiedź,  którą  otrzymała  Pani
Hereć przygotowana została wraz z urzędnikami i podpisałem ta odpowiedź. W naszej opinii
jest  zgodna  z  prawem.  Informacje,  które  są  udostępnione  na  stronie  BIP nie  podlegają
udostępnieniu na wniosek. Są trzy spółki, a co do rad nadzorczych to jedna rada jest płatna, są
to osoby z zewnątrz, które spełniają kryteria. Jeśli Pani ma takie uprawnienia to może Pani
złożyć podanie. Dwie nowe osoby zostały powołane za Pana K. Budasza, który zrezygnował.
W Inveście rada nadzorcza pracuje bezpłatnie, w kolejne spółce nie ma rady w ogóle. 
Radna powiatowa - powiedziała, że nie raz składane były rożne wnioski i podania np. do rady
seniorów i nie przyjęła gmina tych wniosków. Odmawiacie uczestniczenia naszego kandydata
w  rożnych  przedsięwzięciach.  Takich  pism  było  kilka.  Można  też  mówić  dlaczego  nie
wykupiono pałacu  w M. Wsi.  Radna powiatowa zapytała,  kto  postawił  zieloną  siatkę  od
strony plaży, która grodzi plażę między hotelem, a plażą.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że nie wie kto to postawił. To jest prywatna działka przy
hotelu. Proszę zwrócić się z zapytaniem do Starosty ponieważ chodzi o teren, który nie należy
do gminy.
Radna – powiedziała, że Zastępca powinien to wiedzieć, ponieważ to jest teren gminy. Nie ma
tam jak wjechać, ponieważ postawiona jest siatka, a przepisy wyraźnie mówią, że nie można
grodzić brzegów jeziora. Proszę to sprawdzić kto to postawił. 
Pani M. Miler - zapytała, czy jeżeli były złożone wnioski, to czy pieniądze będą wypłacane
uczniom wstecz ze zwrotem?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że wnioski będą wypłacane wstecz. 
Uczeń – zapytał czy będzie w Margoninie skate park?
Zastępca Burmistrza powiedział, że w 2011 roku był taki temat podejmowany. Jest to jedna z
inwestycji,  która jest gdzieś w planach ale na pewno w tym roku nie będzie realizowana.
Uczeń – zapytał, czy w Młynarach będzie wybudowane boisko?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że w Młynarach miało być boisko i była o tym mowa na
poprzednim zebraniu wiejskim i właśnie został skończony projekt tego boiska i są składane
winsoki o dofinansowanie. I podobnie jest w Lipińcu i Lipinach.



Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.

Ad/ 9.  Zakończenie sesji
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie XLIII sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 22 marca
2018 roku o godz. 18.30. 
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